多组图像被发现由不同作者在不同科学背景下发表过! 沧州市沧州市中心医院论文遭撤稿
洞察学术2025-04-26 09:30:23澳大利亚
近日，一篇发表在Journal of Cellular Biochemistry (2018)期刊上的标题为" Long noncoding RNA HOTTIP alleviates oxygen-glucose deprivation-induced neuronal injury via modulating miR-143/hexokinase 2 pathway“长链非编码RNA HOTTIP通过调节miR-143/己糖激酶2通路减轻氧糖缺乏引起的神经元损伤(DOI: 10.1002/jcb.27348）的研究论文被知名学者Hoya camphorifolia指出多个图像元素被发现曾由不同的作者在不同的科学背景下发表过。该论文由来大河北省沧州市沧州市中心医院神经内科的作者Yan Wang , Guoce Li , Li Zhao , Jianping Lv 共同完成。

通讯作：Yan Wang(河北省沧州市沧州市中心医院神经内科）
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2020年9月Hoya camphorifolia在pubpeer上提出质疑：
图2C“流式细胞术分析神经元凋亡”；图4B“流式细胞术分析神经元凋亡”，分辨率不高。
[image: ][image: ]
我用橙色、粉色、亮粉色框对三个面板进行了颜色编码，以突出与Zhang (2019)图 2(a) 中面板的相似之处。
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明亮的粉色面板也出现在Long et al (2017)的图 3A 中。
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橙色、粉色面板也出现在Li et al (2016)的图 2C 中。
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2020年9月Hoya camphorifolia在pubpeer上回复：
再次参见图 2C，其中添加了浅蓝色框。
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Meng et al (2017)的图 2B 、Wang et al (2017)的图 2B和Li et al (2016)的图 2C 。浅蓝色部分重叠，Q3 似乎经过了重新制作。
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2025年4月Hoya camphorifolia在pubpeer上回复：
2025 年 4 月 25 日撤回。
上述文章于2018年8月20日在线发表于威利在线图书馆（wileyonlinelibrary.com），经期刊主编Christian Behl和威利期刊有限公司（Wiley Periodicals LLC）同意，现已撤回。此次撤回是由于第三方提出的担忧。图2C中的多个图像元素被发现曾由不同的作者在不同的科学背景下发表过。编辑们邀请作者就这些问题发表评论，但作者们并未回应。因此，由于编辑们对文章中呈现的全部数据的完整性和可靠性失去信心，并认为其结论无效，文章已被撤回。作者已被告知撤回消息。
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信息链接：
https://pubmed.ncbi.nlm.nih.gov/30129112/
https://pubpeer.com/publications/4F0DF57E537CD58014674FF5033FDA#0
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Bright pink panel also appears in Fig 3A of Long et al (2017).
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Orange, pink panels also appear in Fig 2C of Li et al (2016).
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Fig 2C again, with light blue box added.
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Fig 2B of Meng et al (2017), 2B of Wang et al (2017), and Fig 2C of Li et al (2016). Light-blue overlap is only partial,

and Q3 appears to have been reworked.
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Figure 2. Effects of miR-202 on ESCC cell apoptosis. EC9706 and KYSE-510 cells were cultured in medium (Control), follc

negative control miRNA (miR-C). (A) After 48 h of transfection, the expression levels of miR-202 were determined using RT-

analysis. and the rate of apoptosis was quantified. (C) The levels of cleaved caspase 3 were measured by Western blotting as
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Figure 2. Effects of miR-126-5p on cervical cancer cell apoptosis. SiHa and HeLa cells were cultured in medium (Ctr
or negative control miRNA (miR-Ctrl). (A) The expression levels of miR-126-5p were determined using RT-PCR in
inhibitor, or negative control miRNA (miR-Ctrl). (B) Cell apoptosis was measured using flow cytometric analysis. (
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Retracted 25 April 2025.

The above article, published online on 20 August 2018 in Wiley Online Library
(wileyonlinelibrary.com), has been retracted by agreement between the journal Editor-in-
Chief, Christian Behl; and Wiley Periodicals LLC. The retraction has been agreed due to
concerns raised by third parties. Multiple image elements within Figure 2C were found to
have been published previously by different authors in different scientific contexts. The
authors were invited to comment on these concerns but did not respond. Accordingly, the
article is retracted as the editors have lost confidence in the integrity and reliability of the

full body of data presented in the article and consider its conclusions invalid. The authors
were informed of the retraction. Re AR5 - ARER
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Fig 2C, "The apoptosis of neurons was analyzed by flow cytometry"; and 4B, "The apoptosis of neurons was
analyzed by flow cytometry". The resolution is not high.
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I have color-coded three panels with orange, pink, bright pink boxes to highlight similarities to panels from Fig
2(a) of Zhang (2019).





